
„Krimuldas Novada Vēstu” 2009.gada pēdējā, 
svētku izlaidumā lasītājiem būs iespēja 
uzzināt Krimuldas novada domes deputātu, 
izpilddirektora un Lēdurgas pagasta pārvaldes 
vadītāja - vērtējumu pusgada darbam jaunajā 
administratīvi teritoriālajā iedalījumā - Krimuldas 
novadā. Lasītāji arī saņems katras uzrunātās 
amatpersonas vēlējumu, uzsākot jaunu darba 
cēlienu - 2010.gadu!
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JANVĀRĪ
10.janvārī pl.14.00 - Bērnu popgrupas ‘’Kastanīši ‘’un 
bērnu kora koncerts Krimuldas baznīcā.
14.janvārī pl.11.00 - Bērnu kora dalība 5.-9.kl.koru kop-
mēģinājumā Limbažu BJC. 
27.janvārī pl.11.00 - Interešu izglītības pasākuma cikla 
„Dzīvesziņa” ietvaros tikšanās ar Inesi Ziņģīti.
28.janvārī pl.11.00 - Bērnu kora dalība 5.-9.kl.koru kop-
mēģinājumā Limbažu kultūras namā.
29.janvārī pl.16.00 - Radošā darbnīca visiem interesen-
tiem „Krelles, to gatavošana”. Nodarbību vada Eva Keiša.
30.janvārī pl.19.00 - Dziedātājas Aishas solo koncerts. 

Priekšsēdētājs Juris Salmiņš
- Jaunā sasaukuma pusgada darbu vērtēju ap-

mierinoši. Paveikts darbs pie dokumentācijas sa-
kārtošanas saistībā ar jaunā novada struktūras izveidi. No-
drošināta sekmīga uzņēmumu un iestāžu darbība. Neskato-
ties uz kopējo finanšu samazinājumu,- turpināt pašvaldības 
funkciju realizāciju visā novada teritorijā. Gandarījumu 
rada deputātu aktīvais darbs un iestāžu vadītāju, uzņēmu-
mu sapratne par situācijas risinājumiem. 

- Novēlu visiem Krimuldas novada ļaudīm iesoļot Jau-
najā 2010.gadā ar labiem nodomiem, labu apņemšanos- pa-
veikt šajā gadā iecerēto, realizējot to 2010.gadā. Novēlu labu 
veselību, veiksmi, spēju sadarboties, palīdzēt saviem līdz-
cilvēkiem, būt nodarbinātiem ar pienācīgu darba samaksu. 
Visiem novēlu laimi, izdošanos, sapratni un iespējas pilnvei-
doties visu 2010.gadu!

Priekšsēdētāja vietnieks, Rīgas 
reģionālās virsmežniecības Limbažu 
mežniecības mežzinis Mārtiņš Ozoliņš

- Prieks par to, ka, neskatoties uz smago ekonomisko si-
tuāciju valstī, novads strādā un turpina augt. Lēnām, bet to-
mēr esam iemācījušies skatīties uz visām lietām, kā uz nova-
da lietām, nedalot nedz cilvēkus, nedz darbus pa pagastiem. 
Ļoti gribētos strādāt tā, lai neapstājas iesāktie darbi un lai 
mūsu novada cilvēkiem vairāk atliktu laika gaišām domām.

- Novēlu Krimuldas novada iedzīvotājiem darbīgu, veselī-
gu un saulainu domu pilnu 2010.gadu! 

Veselības, saticības
un patiesa gandarījuma pilnu 

Jauno 2010.gadu!
Ir dīvaina sajūta gadu mijā,
Kad zvaigžņotā debess sudrabu sijā,
Tad zogas gan prieks, gan neziņa krūtīs,
Ko nākamā gada puteņi sūtīs-
Ir dīvaina sajūta tādā brīdī,
Kad satiekas gadi uz īsu brīdi:
Tu pats it kā stāvi vēl durvju priekšā,
Bet domas sen jau atrodas iekšā.

/J.Tabūne/

Sveic Krimuldas novada dome
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Izpilddirektors Indulis 
Caucis

- Jūtams ir deputātu skaitlis-
kais pieaugums no 9 līdz 15 - diskusijas ir 
pamatīgākas un ilgākas. Ir gandarījums 
par jauno deputātu ātru iebraukšanu 
tēmā, ļoti rūpīgi tiek pētīti un izsvērti 
naudas tēriņi. Darāmais pašvaldībā ne-
kad nebeigsies, neskatoties uz pašreizējo 
„lielķezu”, ir jāgatavojas spert soļus nova-
da turpmākās dzīves kvalitātes uzlaboša-
nas virzienā, tas ir - jāsarindo vajadzības 
maksimāli stingrā, prioritārā secībā.

- Ir sasirgusi mūsu Latvija, tai līdzi 
cieš daudzi, jo daudzi no mums, visi vēlas 
no šī jucekļa tikt ātrāk ārā. Vai ir zāles? 
Jā! Situācijas izpratne, nemukšana stūrī, 
bet komunikācija ar ierosinājumiem, se-
vis un citu uzmundrināšana, atbalstīša-
na praktiski! Latvija - tie taču esam mēs 
paši, gan es, gan Tu! Lai turpmākajā gadā 
mums sekmējas labāk, arī Latvijai, jo par 
mūsu zemi ir ļoti, ļoti dārgi maksāts.

Lēdurgas pārvaldes vadītājs Juris Liepa
- Sākumā bija varbūt pat šoks, izskatījās arī, ka 

emocijas sita augstu vilni visur. Tagad esam iegājuši 
zināmā ritmā, domāju, ka būs labi - deputāti izprot situāciju, 
līdz ar to veidojas normāls kontakts gan ar deputātiem, gan ar 
darbiniekiem. Cilvēki iegūst, kaut vai runājot par trūcīgāko 
iedzīvotāju daļu - viņiem sniegto sociālo palīdzību  augstu no-
vērtēju,- var saņemt tādus pakalpojumus, kādus apkārtējām 
pašvaldībām, konkrēti Limbažu novadam, nav iespēju sniegt.

Protams, kaut kur valsts vadība ir nostrādājusi nepareizi, 
nav pildījusi savus solījumus, bet to mēs ietekmēt nevaram. 
Domāju, ka dzīve parādīs, nostādīs visu savās vietās- jāstrādā 
ar labu domu par nākotni. Gan jau šis trakais laiks beigsies 
- rudenī jāmēģina ievēlēt simts gudrās galvas, un tad jau viss 
notiks.

- Laimīgu Jauno 2010.gadu un nekrist panikā, domāt par 
kopējo attīstību gan Krimuldas pagasta, gan Lēdurgas pagas-
ta teritorijā - strādāsim kopā, lai tiešām Krimuldas novada 
vārds skanētu pozitīvā nozīmē pa visu Latviju. lai mēs būtu 
lepni par savu novadu un par saviem cilvēkiem. Protams, vi-
siem novēlu veselību - tas ir galvenais!

Deputāte, SIA „Krimuldas doktorāts” 
feldšere Inga Cielēna

- Gandarījumu rada darbīgie, radošie un gaišie 
novada ļaudis. Vēlētos nosargāt sasniegto izglītībā, kultūrā 
un sportā.

- Jaunā gadā vēlu katram sevī rast to spēku, kas vajadzīgs, 
lai izturētu, augtu un nestu gaismu!

Deputāts, SIA „Eikatik” valdes loceklis
Māris Eisaks

- Tā kā salīdzinoši nesen esmu uzsācis darbu de-
putāta amatā, saprotu, ka daudz vēl ir jāmācās. Centīšos visu 
izprast, apgūt un strādāt Krimuldas novada iedzīvotāju labā.

- Brīnumi nav jāmeklē aiz trejdeviņiem kalniem vai svešās 
zemēs. Tie ir tepat – mūsu sirdīs, bērnu smieklos un tuvu cil-
vēku smaidos. Lai Jums visiem gaiši, silti un mīlestības pilni 
svētki, arī radošs un veiksmīgs Jaunais 2010.gads. 

Deputāts, Z/S „Melderi” īpašnieks 
Jānis Krieviņš

- Uzskatu, ka valstī pieņemtais uzstādījums 
katrā pašvaldībā strādāt 15 deputātiem nav pareizs, lai gan 
domu dažādība lielāka, tomēr tas vienmēr nenodrošina labā-
ko iznākumu un reizēm traucē. Mani neapmierināja arī tas, 
ka Lēdurgas pagasta pusē iepriekš deputāti nebija domājuši 
tik daudz par infrastruktūru: sakārtotu ūdens saimniecību, 
kanalizāciju, kas iedzīvotājiem ikdienā ir daudz svarīgāk, bet 
labprātīgas pagastu apvienošanās kārtībā iegūtā nauda 200 
000 latu tika ieguldīta estrādes būvniecībā,- ko varēja izdarīt 
ievērojami lētāk. Tas sabojāja man pirmo iespaidu, bet tā cil-
vēki ir labi un atsaucīgi. 

- Jaunajā 2010.gadā, neskatoties uz negācijām, kas valda 
valstī, tomēr saglabāt optimismu un censties pārvarēt tās grū-
tības, kas mums ir radītas. Ar darbu, ar pacietību - nepadoties, 
jo dzīve turpinās un situācija neilgs bezgalīgi. Ja mēs nolaidī-
sim rokas, tad tiešām nekad nekas nebūs, jo mūsu vietā citi 
nedarīs - pašiem ir jāstrādā.  

Deputāts, Z/S „Ozoliņi” īpašnieks 
Voldemārs Logins

- Esmu gandarīts par to, ka varu pārstāvēt un 
lemt domē par sava- Lēdurgas pagasta teritorijas iedzīvotāju 
interesēm un vajadzībām, vēlmēm. Centīšos arī turpmāk at-
taisnot savu vēlētāju cerības.

- Lai Jaunais gads nes spožas idejas, ticību saviem spēkiem 
un gandarījumu par paveikto!

Deputāte, SIA „Krimuldas doktorāts” 
ģimenes ārste Ilze Pētersone

- Jaunā sasaukuma pirmā pusgada darbs bijis 
grūts. Gandarījums par to, ka novadā darbība nav apstājusies: 
darbojas visas skolas, pirmsskolas izglītības iestādes, turpinās 
ūdens saimniecības sakārtošana, tiek veikti dažādi citi darbi.

- Veselību, siltumu - gan siltumu tiešā nozīmē, gan arī sirds 
siltumu, lai būtu, ko likt galdā. Lai Jaunajā gadā mēs spētu 
atrast arī prieku, lai netrūkst mīlestības, lai nebūtu jāviļas 
savos tuvākajos!

No labās puses: Voldemārs Logins, Karolis Treijs, Atis Vallis, Mārtiņš Aņisimovs, Jānis 
Eisaks, Juris Salmiņš, Jānis Krieviņš, Vizma Miķelsone, Rita Erdmane, Viesturs Lie-
piņš, Sintija Kļaviņa, Māris Eisaks

Vienoti Krimuldas novadam!
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Deputāts, Z/S „Kazpēdas” īpašnieks 
Mārtiņš Aņisimovs

- Patīkami tas, ka Krimuldas novada domē, lem-
jot par kopējiem jautājumiem,  iedzīvotāji netiek šķiroti - de-
putāti vai priekšsēdētājs J.Salmiņa kungs to ir panācis. Ie-
dzīvotājiem pieejamo pakalpojumu loks arī nav samazinājies. 
Varbūt racionālāk jāpārdomā administratīvā aparāta veidoša-
na. Iespējams, ka budžeta izmaiņas turpmāk mūs piespiedīs to 
darīt. Mums jāstrādā tā, lai veicinātu iedzīvotājos Krimuldas 
novada patriotismu. 

- Jāņem vērā, ka valstī nākamais gads būs vēl smagāks, 
taču līdz ar to iedzīvotājiem gribētu vēlēt izpratni vienam pret 
otru, saticību un nekautrējoties sniegt palīdzīgu roku. Tikai 
visiem kopā strādājot, var atdzimt Latvija, lai mums visiem 
pietiktu labās sajūtas un uzņēmība, lai katrs mēs būtu sava 
darba, savas ģimenes, sava novada patriots un neskopotos ar 
labiem vārdiem un labiem darbiem. 

Deputāts, SIA „Laimas” valdes 
priekšsēdētājs Jānis Eisaks

- Liekas jau, ka esam par daudz, un līdz ar to arī 
grūtāk,- bet sākam jau pierast. Gandarījuma maz... Žēl, ka nā-
kas vilties dažos cilvēkos...

- Cienījamie novada iedzīvotāji! Veselību Jums visiem. Paš-
laik dzīvojam pārvērtēšanas laikā, dariet to, un gan jau viss 
nostāsies savās vietās!

Deputāts, Z/S „Kalndunduri” īpašnieks 
Viesturs Liepiņš 

- Tāds sevišķs gandarījums nav jūtams, jo strādā-
jam kopā tikai pusgadu. Ieceres lielas, bet situācija valstī un 
novadā ir tāda, kā ir.

- Novēlu Krimuldas novada iedzīvotājiem jaunajā 2010.
gadā veselību, izturību, un nepamest savu pagastu – novadu. 
Būt savas valsts un novada patriotam.

Deputāte, Krimuldas vidusskolas skolotāja
Vizma Miķelsone

- Kaut pirmais Krimuldas novada deputātu sasa-
ukums strādā pusgadu, bet ir pierādījies, ka grib, var un vēlas 
strādāt mūsu novada attīstībai un labklājībai. Personīgi es vē-
los izteikt pateicību un gandarījumu par man pausto vēlētāju 
uzticību un cieņu. Vēlos turpināt strādāt kopā ar komandu, 
kura uzsāka sadarbību vēlēšanu laikā, lai realizētu ieceres no-
vada nākotnei.

- Neskatoties uz grūtībām, no kurām neesam pasargāti ne-
viens - no sirds vēlu nepazaudēt to, kas bija un ir iecerēts. Lai 
„tas, kas bija iecerēts, pārņem visas mūsu domas un darbus, 
un agri vai vēlu mēs to redzam piepildāmies” /K.Skalbe/.

Deputāte, AS „Parex banka” parādu 
administratore Sintija Kļaviņa

- Pirmajā pusgadā deputāta amatā darba ir bijis 
daudz un jautājumi ir smagi. Vieglāk nebūs arī nākošajā gadā. 
Bet gandarījums ir par to, ka arī šajā laikā esam spējuši sa-
glabāt, paveikt kaut ko labu un noderīgu.

- Novēlu Krimuldas novada iedzīvotājiem, lai Ziemassvētku 
brīnums piepilda vispārdrošākos sapņus un lai Jaunajā gadā 
piepildās tas, kas vecajā meklēts, bet nav atrasts!!!

Deputāts, K.Treija ITU vadītājs Karolis 
Treijs

- Gandarījums: tiek respektētas Lēdurgas pa-
gasta vajadzības. Gribētos paveikt: kopumā ar kultūras dzīvi 
Krimuldas novadā ir labi, bet gribētos, lai novadā ienāk lie-
lā māksla - vērienīgi koncerti, lielo teātru izrādes, atraktīvas 
mākslas dienas. Mēs to varam.

- Vēlējums iedzīvotājiem: celsim saulītē Latviju, cik nu 
katrs var, bet ja gribam - varam daudz.

Deputāts, SIA „Lejaslīves” valdes 
priekšsēdētājs Atis Vallis

 - Jo aktīvāk iedziļinos novada domes darbā, jo vai-
rāk redzu, ka tieši manas zināšanas, pieredze un racionālais 
skatījums ir tas, kas līdz šim pietrūcis domes darbā un pārval-
des darba organizēšanā. Gribētu padarīt lēmumu pieņemšanu 
un darbu organizāciju novadā racionālāku, mūsdienīgāku un 
vērstu uz iedzīvotājiem. Panākt, lai absolūti visi domē un pār-
valdē ar roku uz sirds varētu teikt- Mēs te strādājam Jums!

 
- Vēlējums novada iedzīvotājiem: esiet radoši un atsaucīgi, 

saskatiet un maksimāli izmantojiet visas iespējas.

Deputāte, Krimuldas vidusskolas 
direktore Rita Erdmane

- Pirmo reizi darbojoties deputāta statusā, apzinos, ka tas ir 
bezgala atbildīgs un grūts komandas darbs. Neviens no mums, 
pārstāvot dažādas nozares, nevar būt zinošs visās jomās, tāpēc 
arī darbojamies atbilstošās komitejās un tikai tad - lielajās sē-
dēs, pieņemam galīgos lēmumus. Pagaidām vēl ir grūti runāt 
par gandarījumu un sasniegto. Katram pagastam ir bijušas 
savas iestrādes, ieceres un tradīcijas, tagad tās ir jāprot ap-
vienot un sabalansēt. Priecē, ka esam saglabājuši mūzikas un 
mākslas skolas, novada pašdarbības kolektīvus, varējuši atbrī-
vot no mācību maksām bērnus no trūcīgām un maznodrošinā-
tām ģimenēm, atbalstījuši novada pensionāru aktivitātes.  

Kā vienu no būtiskākajiem jautājumiem šajā izdzīvošanas 
laikā uzskatu informācijas pieejamības nodrošināšanu. Domā-
jam par iestāžu un novada mājas lapu uzlabošanu, par papil-
dus informācijas stenda izvietošanu Raganā, par daudzpusī-
gāku novada avīzes informāciju. Neizprotot notiekošo, rodas 
nepareizs priekšstats par daudziem jautājumiem, tāpēc masu 
mēdijiem ir jāstrādā ļoti atbildīgi un precīzi jānodod informā-
cija tālāk.

- Krimuldas novada iedzīvotājiem Jaunajā 2010.gadā - pie-
pildītus sapņus, realizētus mērķus, gaišumu sirdī, veselību, 
mīlestību visu nākošo gadu!!!!

Novada medicīnas nozares 
pārstāvēm, deputātēm Ilzei 
Pētersonei un Ingai Cielēnai 
pēc ilgāk kā četru stundu 
garumā ieilgušās domes sē-
des bija jādodas pildīt darba 
pienākumus 

kpv 22.indd   3 2009.12.29.   8:51:45



KNV Nr. 22 – DECEMBRIS II4

Darbs nesīs augļus

- Kā uzsākāt darboties projektu 
apgūšanas jomā?

Tas sākās 2004.gadā, kad uzrak-
stīju pirmo projektu. Sapratu, ka tā ir 
perspektīva lieta un man tā ir jāapgūst. 
Tad mērķtiecīgi meklēju un atradu dar-
ba vietu - Sociālā darba un sociālās pe-
dagoģijas augstskolu „Attīstība”, kas 
atbalstīja manas iniciatīvas, - tur tapa 
mani pirmie projekti sociālās apmācības 
jomā. 

Vispār projektus iedala divās lielās 
grupās: tā saucamajos sociālajos projek-
tos, kuros netiek iegādāti lieli pamatlī-
dzekļi, tiek veikti nelieli remonti. Otrā 
daļa ir tā saucamie infrastruktūras pro-
jekti pašvaldībām, jo tiek apgūtas lielas 
investīcijas. Ir arī nevalstiskās organi-
zācijas, kuras spējīgas veikt būvniecības 
un rekonstrukcijas projektus. 

Man saistošāki ir sociālie projekti, jo 
tie ir tuvāki manai sociālā darba izglītī-
bai. Tagad, kad uzkrāta pieredze, sāku 
strādāt ar infrastruktūras projektiem, 
jo pašlaik pašvaldības ir tās, kas var at-
ļauties realizēt projektus, jo tām ir pie-
ejams līdzfinansējums.

- Kas projektu rakstības jomā ir 
izdarāms ne tik zinošiem un profe-
sionāliem interesentiem?

Gribētu noteikti iedrošināt cilvēkus 
rakstīt projektus. Pašlaik esmu kļuvusi 
par darba devēju un apmācu savu meitu 
rakstīt projektus jauniešiem. Ir tādas 
mājas lapas un granti*, kas tieši piemē-
roti jauniešiem- iegūstams finansējums 
no dažiem simtiem līdz dažiem tūksto-
šiem latu. Ir mazie granti pensionāriem, 
jauniešiem, nevalstiskām organizāci-
jām. Projektus nevar iemācīties rakstīt 
teorijas kursos, tā īstā skola sākas, ie-
sākot rakstīt pirmo projektu un to tur-
pinot. Tā ir iespēja tagad arī nopelnīt. 
Esmu pašnodarbināta persona, pati or-
ganizēju savu darba laiku, strādāju rītā, 
vakarā, ja vajag, arī brīvdienās. Tā no-
pelnu sev iztiku 

- Vai, rakstot projektus, jābūt 
augstākajai izglītībai?

Lai iesāktu rakstīt projektus, ir va-

Krimuldas novada iedzīvotāja Inga Polāne strādā Limbažu novada Vidrižu pa-
gasta pārvaldē par projektu koordinatori. Viņas liels nopelns ir tas, ka no Lim-
bažu novadā apstiprinātajiem projektiem,- četriem realizācijas vieta ir Vidriži. 
Pašlaik top Ingas Polānes apjomīgākais projekts, saistīts ar būvniecību, valsts 
kredītu, finansēm- Vidrižu sporta halles rekonstrukcija. Vidrižos ir plānā dibi-
nāt organizāciju, lai veicinātu teritorijas attīstību, celtu cilvēku motivāciju, lai 
pārlaistu šos grūtos laikus. 
Inga Polāne atsaucās savas dzīves vietas kaimiņienes Ritas Bērziņas lūgumam
palīdzēt biedrībai „Kamolītis” uzrakstīt projektu par pensionāru biedrības telpu 
remontu, rekonstrukciju. Projekts ir nonācis otrajā kārtā, - tikai jāgaida rezul-
tāts.
Inga Polāne uzskata, ka projektu rakstīšana šobrīd ir laba iespēja Latvijā valdo-
šās situācijas normalizēšanai, uzlabošanai, pat attīstībai, tāpēc laipni piekrita 
pastāstīt pamatīgi par Eiropas Savienības fondu iespējamo apguvi.

jadzīga uzņēmība, mērķtiecība, prasme 
darboties ar dokumentiem, jo projekti 
pamatā ir papīra lietu kārtošana. Aug-
stākā izglītība ir vajadzīga, ja startē uz 
lielākiem projektiem, kur jau prasa arī 
CV.

- Ar ko ir jāsāk, lai sāktu rakstīt 
projektus?

Ir jāsāk ar cilvēkiem, kas grib kaut 
ko darīt. Un jābūt idejai,- ja ir laba ideja, 
tad iespējamo finansējumu vienmēr var 
atrast. Primārais ir jautājums- ko gribat 
darīt?- izremontēt telpas, noorganizēt 
bērniem teātri, noorganizēt kaut ko jau-
niešiem utt.. Ja skolotāji vēlas aizbraukt 
pieredzes apmaiņā uz ārzemju skolu vai 
atrast ārzemju sadarbības partnerus, 
tad tur ir cits grants. Ja grib izremontēt 
telpas, lai būtu, kur darboties, tad tas ir 
cits grants. Ja grib kaut ko nopirkt savai 
organizācijai, tas ir cits grants. Viss sā-
kas ar ideju, ko vēlas sasniegt? Pašlaik 
gan diezgan maz grantu ir vaļā, lai pre-
tendētu uz Eiropas naudas saņemšanas 
iespējām, bet nākošgad noteikti būs.

- Medijos tik daudz runāts, ka 
vajag izmantot ES fondu iespējas, 
bet kur tad ir tas klupšanas ak-
mens, kāpēc tas netiek darīts?

Eiropas fondu projektiem visur ir 

nepieciešams līdzfinansējums. Un ar 
to pašlaik ir diezgan grūti, tāpēc tie 
granti nav vaļā, bet situācija noteikti 
mainīsies. Projektu konkursi būs, jo Ei-
ropas naudas ir piešķirtas. Iespējams, 
ka valsts panāks, ka nebūs jādod valsts 
finansējuma daļa, jo šobrīd notiek sa-
rakste. Praktiski visos projektos ir jā-
nodrošina arī savs līdzfinansējums- no 
15 līdz 5 %, kā kurā organizācijā prasa. 
Ja projekts ir 10 tūkstošu apjomā, tad 
10% tas ir 1000 lati. Var teikt, ka ļoti 
maz ir projektu, kur 100% ir Eiropas fi-
nansējums. 

- Vai projek-
tu rakstības 
jomā ir iespē-
jas, kuras ne-
tiek pienācīgi 
izmantotas?

Ir iespējas 
rakstīt projektus 
uzreiz uz Eiropas 
Komisiju, tiesa 
- viss jāizdara an-
gļu valodā. Tur 
projektu atbalstu 
ir vieglāk saņemt, 
jo ir mazāks kon-
kurss. Latvijā ir 
lieli konkursi, or-
ganizācijas ir ļoti 
aktīvas. Un līdz 
ar to mēdz būt 
uz desmit iespē-

jamām projektu vietām sešdesmit līdz 
astoņdesmit iesniegtie projekti. Tāpēc 
projekts ir jānostrādā ideāli, lai izceltos 
ar ideju. 

Esmu arī projektus vērtējusi, tāpēc 
zinu, kā iesniegto projektu lasa, vērtē 
no tā viedokļa - ko jaunu dod šis pro-
jekts mērķauditorijai un vai tas tiešām 
ir vajadzīgs. Tikko bija laba pieredze ar 
Sorosa fonda projektiem, kur varēja mē-
ģināt piesaistīt naudu mazās skoliņas, 
kurām draud likvidācija. Tās skoliņas, 
kuras rakstīja projektus, lai tikai no-
drošinātu skolotājiem noņemto atal-
gojumu,- finansējumu nepiešķīra. Tie, 
kuri paņēma ideju, lai piesaistītu cilvē-
kus,- tām skolām projekti tika virzīti uz 
otro kārtu. 

- Daudzi granti tagad vēl nav 
atvērti- kā tagad būtu pareizi rīko-
ties? 

Ar pašvaldības projektiem viss ir 
skaidrs, tur visu pasaka, ko un kā. Ne-
valstisko organizāciju un sabiedrisko or-
ganizāciju projektiem granti tiek atvērti 
mēneša laikā un tad ir jāpiesakās, tāpēc 
uz to laiku projektam ir jābūt gatavam. 

Pavasarī būs Lauku atbalsta die-
nestam vietējās attīstības projektu kon-
kurss. 
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- Cik daudz no rakstītajiem pro-
jektiem ir tikuši atbalstīti? Kurš no 
atbalstītajiem projektiem paticis 
pašai visvairāk? 

Mums Latvijā ir 20 institūcijas, kas 
pārvalda Eiropas Savienības fondu nau-
das un katrai no tām ir savs atšķirīgs 
piegājiens. Ja projekts nav pareizi no-
formēts, tad to vienkārši atdod atpakaļ, 
reizēm paskaidro, kāpēc noraidīts. Ja 
lūdz kaut ko precizēt, palabot, tad tas 
jau nozīmē, ka vēl ir iespēja saņemt fi-
nansējumu. 

Parasti ir tāds uzskats, ja no uzrak-
stītajiem desmit projektiem divi ir guvu-
ši atbalstu - tad tas ir ļoti labi. Man vei-
cās tai ziņā, ka jau mani pirmie projekti 
tika pieņemti un varēju tos īstenot. Tas 
deva gandarījumu. 

Biju uzrakstījusi interesantu pro-
jektu, kurš beidzās šogad pavasarī,- sa-
biedriskās organizācijas „Ģimenes krī-
zes centrs” kapacitātes stiprināšanas 
projekts: izveidojām jaunu mājas lapu, 
organizācijas vienpadsmit darbiniekiem 
notika kursi, apmācības pašu un darba 
iemaņu pilnveidošanai- tagad tas dod 
labus rezultātus. Arī mans pirmais pro-
jekts mācību organizēšana bērnu nama 
bērniem un sociālajiem darbiniekiem 
bija saistošs un komplicēts- trijās pakā-
pēs. Tas man ir palicis prātā, jo viss bija 
jāmācās no jauna. Patiesībā visi atbal-
stītie un realizētie projekti ir jauki, arī 
ar Vidrižu pagasta darbiniekiem uzrak-
stītie maziņie projekti, kuru realizācijas 
rezultātā Vidrižu dejotāji noorganizēja 
pasākumu, iestudēja deju un iegādājās 
tērpus. Vēl viena projekta ietvaros Vid-
rižu jaunieši sakopa piecas publiskās 
vietas centrā, kurā kopā darbojās jau-
nieši ar vecākiem- jauki. Šādiem projek-
tiem iesniegšana un atskaites arī vien-
kāršas.

- Tātad nepietiek tikai, ka esi 
uzrakstījis projektu un tas ir guvis 
atbalstu...

 Ja fonds dod naudu, tad jābūt arī 
atskaitei. Tāpēc, ja kaut ko uzsāk, tad 
jāizvirza mērķis visu izdarīt līdz galam. 
Nekādā gadījumā nedrīkst kādas lietas 
atstāt neizdarītas, tā, ka finansētājs ir 
spiests no tevis prasīt izdarīt to, ko esi 
uzņēmies! Latvija ir maza un tas var 
traucēt turpmākajās gaitās. 

- Vai ir bijusi doma, ka Krimul-
das novadā kaut kādu iespēju neiz-
manto?

Viss sākas ar cilvēkiem, kas strādā 
novadā, kādas ir tās prioritātes, ko uz-
skata pašvaldības vadītājs. Krimuldas 
pašvaldības realizētie ūdens saimnie-
cības sakārtošanas projekti ir lieli un 
ļoti labi. Tas ir no vadības līmeņa, kad 
runājam par tiem projektiem, kas būtu 
pieejami iedzīvotājiem- krimuldieši ir 
diezgan kūtri. Piemēram, Krimuldas 

tautas namā notikušā Ziemassvētku 
izstāde- tirdziņš ir laba lieta, ko citās 
vietās organizē biedrības. Šobrīd zinu 
tikai Krimuldas vidusskolas skolotāju 
Vizmu Miķelsoni, kura strādā ar projek-
tiem, bet ir pašvaldības, kur aktīvi uz 
vietas darbojas piecas sabiedriskās or-
ganizācijas. Krimuldiešiem būtu vairāk 
jāveido sabiedriskās organizācijas, jo, 
darbojoties, nākot kopā, ir iespējas pie-
saistīt finansējumu, un ieguvēji ir visi. 
Vajag vairāk izmantot iespējas, tās būs, 
jo Eiropas naudas ir novirzītas un kon-
krētāk- tas ir laika jautājums. 

- Latvijā pieaug bezdarbs- ko va-
riet ieteikt šajā sakarā?

Limbažu novada Vidrižu pagastā ak-
tīvi rakstu projektus, kas radīs iespēju 
strādāt citiem cilvēkiem. Tas, raugoties 
no manas darba vietas, kur man maksā 
algu. Otra lieta,- es pilnīgi brīvprātīgi 
mudinu strādāt cilvēkus, īpaši uzrunāju 
jauniešus. Apmācu projektu rakstītā-
jus, iesaistu, skaidroju iespējas, kā tās 
var izmantot. Man nodarbinātības joma 
šķiet ārkārtīgi svarīga, jo sirds sāp par 
to, kas šobrīd notiek Latvijā. Vēlos pa-
rādīt citiem cilvēkiem, ka var darīt arī 
tā un vēl citādāk. Darbojies- darbs ne-
sīs augļus. Šis ir tas laiks, kad katram 
jādara pašam, kā arī jāskatās, ko tu vari 
izdarīt, kā tu vari palīdzēt.

- Kā varētu realizēt pašvaldībā 
izglītošanās, apmācību projektus, 
kuri noderētu darba meklētājiem? 

Kādus izglītošanās pasākumus veikt 
un tieši kādām mērķgrupām, vislabāk 
zinās cilvēki uz vietas: mācīties projek-
tus rakstīt, iziet psiholoģijas kursus, 
kursus pašapziņas celšanai, skaistu-
mam, uzņēmējdarbības veicināšanai, 
kā kļūt par pašnodarbināto utt. Inicia-
tīva var nākt no Lēdurgas tautas skolas 
un var no sabiedriskas organizācijas 
Krimuldā,- jo, kas ir vajadzīgs saviem 
cilvēkiem, vislabāk redz vietējais. Tos 
organizējot, būs jārēķinās ar to, ka per-
soniski jāuzrunā cilvēkus, kas nāks uz 
šīm nodarbībām- tāda ir pieredze.     

- Vai uzņēmējiem arī ir iespējas 
rakstīt projektus?

Darbojas Lauku atbalsta dienes-
ta programmas, kas paredzētas lauku 
uzņēmējam. Nākamgad tiks atklātas 
iespējas ar projektiem startēt arī uzņē-
mējiem. Tiesa, šiem projektiem ir nepie-
ciešams līdzfinansējums 50% apmērā. 
Uzņēmēji var projektus iesniegt Lauku 
atbalsta dienestā, bet ir arī citi granti.   

- Kā var noorganizēt sabiedris-
ko nevalstisko organizāciju?

Sanāk kopā divi vai trīs domubied-
ri un izdomā, ka varētu noorganizēt 
sabiedrisko organizāciju,- uzraksta 
statūtus, sēdes protokolu un ar šiem 
dokumentiem reģistrējās Uzņēmumu 
reģistrā. Tas neizmaksā vairāk par des-

mit latiem. Sabiedriskās organizācijas 
reģistrēšana nepieciešama, ja grib pie-
saistīt finansējumu no ārpuses. Tad tā 
ir juridiska organizācija, lai fonds zinā-
tu, no kā prasīt atbildību. 

- Kurš laiks ir bijis labākais pro-
jektu rakstīšanā?

Man bija labs gan 2008., gan 2009.
gads, jo iepriekš bija vēl daudz jāmācās. 
Šobrīd pieredze uzkrāta un var netērēt 
lieki laiku- vairāk zini, kur un kā. Pa-
gājušajā gadā strādāju ļoti daudz, tā-
pēc šogad man ir darbs. Projekti ar to 
ir interesanti, jo tur ir gan tās idejiskās 
lietas- darbs sabiedrībai, iemācies arī 
laika un finanšu plānošanu. Ir jāprot 
plānot projektam jau gadu pirms tas vis-
pār ir sācies, jāprot redzēt uz priekšu. 
Bija jāsaplāno un tos augļus šogad var 
redzēt - tas ir un notiek. Tai paša laikā 
var redzēt, kas labi padarīts, un kur nav 
tik labi saplānots. Fantastiska dzīves 
skola. 

- Ko ieteiktu tiem, kuri par to 
ir domājuši, bet neuzdrošinās, jo 
šķiet, ka tur viss ir sarežģīti un 
piņķerīgi?

Vienmēr aicinu tos cilvēkus, kuriem 
ir interese- pamēģināt uzrakstīt mazu 
projektu. Tad redzēs- ja aiziet, tad var 
turpināt, ja nē, šis darbs netīk- var mek-
lēt citas iespējas. Lai rosinātu cilvēkus, 
pašvaldības izdevumā var publicēt in-
formāciju par to, kādi projekti ir atvēr-
ti. Lauksaimnieku koordinatore Ināra 
Krasovska ļoti labi gatavo informāciju 
lauku uzņēmējiem, bet ir arī citi fondi 
un granti, kuri piedāvā iespējas startēt 
ar projektiem. 

- Novēlējums novadniekiem svēt-
kos!

Šis ir tas laiks, kas ienesis lielas iz-
maiņas katra cilvēka dzīvē un darbā. 
Šis ir laiks, kad var uzsākt to, ko ne-
kad neesi uzdrošinājies darīt. Tagad var 
vērt vaļā visus savus iekšējos resursus. 
Piepūle, centība- vienmēr ir jāiegulda, 
ja vēlas kaut ko sasniegt. Cilvēkiem ir 
vairāk jāuzdrīkstas, jo īstenībā resursi 
ir lieli. Jānoskaņojas, ka sanāks un iz-
dosies. Ja nesanāks, to neviens pat ne-
pamanīs, bet tā būs noderīga pieredze.

Ināra Miškina        

* Grants ir naudas summa, kas 
tiek piešķirta jūsu uzņēmumam vai or-
ganizācijai. Granti bieži tiek uzskatīti 
par “bezmaksas” naudu, tomēr praksē, 
lai arī jums nav jāmaksā procenti par 
granta summu un, kamēr vien ievērojat 
granta piešķiršanas nosacījumus, jums 
šī nauda nav jāatmaksā, pieteikšanās 
joprojām prasa ievērojamu laiku un pū-
liņus. Tas ietekmē jūsu biznesu, tāpēc 
grantus nevar saņemt pilnīgi “bez mak-
sas”. Grantus izsniedz valdības un pa-
švaldības, ES un citas organizācijas.
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Aktualitātes Krimuldas 
vidusskolas bibliotēkā

PATEICĪBA
Krimuldas vidusskolas kolektīvs pateicas par pa-

tieso prieku, ko sagādāja Ziemassvētku rūķi - Jānis 
Eisaks, Ozolu ģimene un Inčukalna  gāzes krātuves 
vadītājs  Ivars Šcerbickis.

Krimuldas vidusskolas 
direktore Rita Erdmane

„Bet no visiem pasaules brīnumiem visbrīnumainākā ir 
grāmata, un šais brīnumos tu vari brīvi ienirt. Tu vari sevī uz-
ņemt visu, ko cilvēki gadu tūkstošos domājuši un jutuši. Tā ir 
liela laime, ka tādēļ vien dzīve jāmīl.”

Bibliotēkas loma šodienas situācijā Latvijā tikai pieaug. 
Tas attiecas arī uz skolas bibliotēku. Tai vienlaicīgi jāpilda 
dažādas funkcijas. 

Kultūras ministrijas pārstāvis Jānis Turlajs ziņojumā 
„Skolas bibliotēka 21. gadsimtā” norāda, ka skolas bibliotēka 
ir:

Skolas bibliotēkas darbinieku uzdevums ir veiksmīgi tikt 
galā ar visiem uzdevumiem. 

Krimuldas vidusskolas bibliotēka ar mērķi veicināt skolēnu 
lasītprasmi jau vairākus gadus piedalās LNB Bērnu literatū-
ras centra un Valsts Kultūrkapitāla fonda realizētajā kultūras 
programmā „Bērnu žūrija”. Šogad ir pieteikušies 27 lasīšanas 
eksperti, un pašlaik notiek grāmatu lasīšana un vērtēšana. 
Tas ir nopietns darbs, un tā veicēji apzinās sava darba nozī-
mīgumu. Lasīšanas eksperti ne tikai lasa un vērtē grāmatas, 
bet iepazīstina ar šo lasīšanas veicināšanas programmu citus 
skolēnus ne tikai savā skolā, bet arī ārvalstīs. Novembra bei-
gās Krimuldas vidusskolas skolēni projekta „Nilss  Holgersons 
ceļo atkal” ietvaros devās uz starptautisko konferenci Vācijā. 
Projekts ir saistīts ar Ziemeļvalstu un Baltijas valstu kultūru 
un valodām, tajā piedalījās skolēni no vēl 7 dalībvalstīm: Dā-

nijas, Somijas, Zviedrijas, Norvēģijas, Vācijas, Polijas un Igau-
nijas. Mūsu skolēniem tā bija lieliska iespēja stāstīt par Bērnu 
žūriju Latvijā un arī Krimuldas vidusskolā. 

Arī pārējiem skolas bibliotēkas apmeklētājiem ir iespēja ne 
tikai iepazīties ar Bērnu žūrijas grāmatām, bet arī ar citām 
Latvijā izdotajām jaunākajām grāmatām. 

Vissirsnīgākais paldies Krimuldas vidusskolas skolēniem, 
viņu vecākiem un skolotājiem, kuri atbalstīja akciju „Dāvinā-
sim grāmatas savai skolas bibliotēkai!”.

Akcijas laikā skolai ir iegādātas jaunas grāmatas par 200 
latiem. Jāatzīmē, ka skolēnu vecāku un citu labas gribas cilvē-
ku dāvinājumi ir vienīgā iespēja papildināt bibliotēkas fondu 
ar daiļliteratūru. Paldies!

Gita Bratuškina

Bērnu žūrijas eksperti skolā

Veco ļaužu namam- 10

Paldies Ilzei Noreikai un ēdnīcas “Krimulda” 
kolektīvam par siltajām pusdienām un kūku 
jubilejas svētkos

Visus šos gadus veco ļaužu nama „Krimulda” pārvaldnie-
ce ir Jaņina Bžozovska. Viņa pastāstīja, ka sākums iestādei 
bija, pateicoties Latvijas- Dānijas asociācijai. Dāņi bija tie, kas 
piedāvāja savu variantu, ka katram iemītniekam ir vajadzīga 
atsevišķa istabiņa, kā arī finansiāli atbalstīja projekta aizsā-
kumu. Tāpēc veco ļaužu namā goda vietā atrodas Latvijas un 
Dānijas karodziņi. Lai gan asociācija ir beigusi savu pastāvē-
šanu, tomēr visus šos desmit gadus asociācijas kasieris Arne 
Petersens veco ļaužu nama iemītniekiem sūta naudu Ziemass-
vētku paciņu iegādei. To godprātīgi veic Jaņina kopā ar pa-
domniecēm: Ausmu Gruzi un Birutu Lodi, jo atskaite un foto 
par naudas izlietojumu tiek katru gadu nosūtīta A.Petersena 
kungam. 

Veco ļaužu namā nonāk veci cilvēki, kuriem būtībā nav 
kur palikt, kuriem nav tuvinieku un savas apdzīvojamās pla-
tības. Šobrīd septiņiem nama iemītniekiem ir jāspēj kārtot sa-
vas saimnieciskās lietas un iztikt ar pensiju, tikai jānomaksā 
par nama īri un siltumu ~ apmēram 28 lati mēnesī. Namā ir 
koptelpa, kur var satikties, lai paskatītos televizoru vai tiktos 
pensionāru klubiņa „Rudentiņš” pasākumā. 

Jaņina Bžozovska pastāstīja, ka nama ēka ir nodota eks-

pluatācijā 1966.gadā, un, lai gan vienu daļu ārsienas pašval-
dība nosiltināja, tomēr vajadzētu to turpināt, jo dažās telpās 
salā sienas izsalst. Tas ir tas, ko paši nevar izdarīt, bet citādi 
pārvaldniece Jaņina vienmēr ar izdomu rīkojusies, lai namam 
nodrošinātu tādas sadzīvē nepieciešamas lietas kā aizkarus 
un galdautus. Tos viņa pati izgatavo, pārtaisa pēc vajadzības 
no ziedotajiem vai sagādātajiem audumiem.
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Paðvaldîbu Sporta spçlçs
Rîgas rajona paðvaldîbu sporta spçles ðoreiz notika Gulbenes

rajonâ, Rankas pagastâ, atpûtas kompleksâ "Lâcîtes". Klâtesoðie
sacentâs vairâkâs disciplînâs: volejbolâ, futbola soda sitienos,
íeìïu florboulingâ, priekðsçdçtâju sacensîbas ar ûdensriteòiem,
orientçðanâs, skrieðanâ un lielajâ stafetç. Lai gan visi runâja par
sportisko aktivitâðu lietderîgumu, tomçr sacenðoties sportiskais
gars reizçm òçma virsroku un cîòas notika spraigu spraigâs,
seviðíi to var teikt par volejbolu. Vislabâk veicâs tâm komandâm,
kuru rindâs bija kâds sportiskâks darbinieks, kurð arî ikdienâ kaut
ko dara sportiskâs formas uzturçðanai un attîstîðanai. Jo disci-
plînu vçrtçjumâ punktu skaits diezgan blîvs un pie katras, pat vis-
mazâkâs veiksmes, varçja iegût augstâkas vietas. Kopumâ
piedalîjâs 21 paðvaldîbas komanda. 1.vietâ - Carnikavas novads;
2.vietâ - Siguldas novads; 3.vietâ - Mârupes pagasts.

Krimuldas pagasta paðvaldîbu pârstâvçja skaitliski neliela
komanda, salîdzinot ar citu paðvaldîbu kolektîviem. Krimuldieðus
pârstâvçja: Juris Salmiòð, Indulis Caucis, Edgars Nartiðs, Jânis
Upîtis, Rolands Podziòð, Ilze Kârkliòa un Inâra Miðkina.
Individuâli vislabâko sniegumu uzrâdîja Ilze Kârkliòa, viòai
orientçðanâs disciplînâ 4.vieta. Labi veicâs skrieðanas sacensîbâs
Ilzei Kârkliòai un Rolandam Podziòam, viòiem komandas
vçrtçjumâ 6.vieta.

18.Vienîbas velobrauciens
Arî ðogad mûsu pusç notika tradicionâlais 18.Vienîbas velo-

brauciens. Bagâts tradîcijâm, tas ðogad pulcçja vairâk nekâ 2217
riteòbraucçjus entuziastus un profesionâïus. Mûsu pagasta izpild-
direktors un Vienîbas velobrauciena MTB posma atbildîgais
Indulis Caucis pastâstîja, ka sacensîbas notikuðas bez ievçro-
jamiem starpgadîjumiem un tajâ liels ieguldîjums tiem, kas
veica organizatoriskos darbus un darbiòus, tâ nodroðinot
veiksmîgu posma un velobrauciena norisi. Paldies organiza-
toriskajâs darbîbâs iesaistîtajiem Valdim Kandavniekam,
Rolandam Podziòam, Pçterim Valterim, Jânim Jansonam,
Didzim Caucim, Kristapam Lûsaram, Leonam  Kalniòam,
policistiem, Murjâòu sporta ìimnâzijas meitençm. Pateicîba
arî Krimuldas pagasta nekustamo îpaðumu saimniekiem par
sapratni un velobrauciena atbalstu.

Lai gan Vienîbas velobrauciens vairâk vçrsts uz kopîbas sajû-
tu, tomçr katram, kurð iesaistâs sportiskâs aktivitâtçs, gribas nos-
tartçt pçc iespçjas labâk. Tâ - viens no Vienîbas velobrauciena
atjaunotâjiem, Krimuldas pagasta iedzîvotâjs Ernests Pûce arî
pats piedalîjâs velobraucienâ un finiðçja 145., kas ir labs râdîtâjs,
jo tautas klasç startçja apmçram 1400 dalîbnieku. Riteòbraucçju
vidû vçl mûsu pagasta iedzîvotâji, bet diemþçl arî ðogad daþâdu
iemeslu pçc velobraucienâ nepieteicâs Krimuldas vidusskolas
audzçkòu pietiekams skaits, lai tiktu atzîmçts kâ viskuplâk
pârstâvçtâ skola. Þçl, ka ticis zaudçts skolas riteòbraucçju entuzi-
astu kopîbas gars, kuru neizdodas atjaunot, neskatoties uz to, ka
pat tika pieteikts pagasta autobuss, lai velobrauciena dalîbniekus
no pagasta aizvestu un atvestu ar çrtîbâm. 

18.Vienîbas velobraucienu 1936.gadâ iedibinâja Latvijas
prezidents Kârlis Ulmanis, to atjaunoja prezidents Guntis
Ulmanis. Taèu vçl joprojâm nav izdevies pârspçt velobrauciena
aizsâkumâ reìistrçto dalîbnieku skaitu, kas sasniedza 6000.
Cerams, ka tas kâdreiz izdosies, jo daudzi izteica vçlçjumu, lai ðis
sportiskais pasâkums kïûtu tikpat nozîmîgs, kâ Dziesmu un deju
svçtki, un veicinâtu Latvijas iedzîvotâju sportisko aktivitâti,
veselîgu dzîves veidu.

Iededzies Latvijai - dod savu ieguldîjumu!
Vislatvijas talkas ietvaros arî Krimuldas pagastâ notika zinâ-

mas aktivitâtes, lai iesaistîtajos ðajâ svçtîgajâ pasâkumâ un varbût
to nâkotnç ieviestu, kâ noderîgu tradîciju. Bûtîbâ Krimuldas pað-
valdîba talkâ piedalîjâs ar divu 10 m3 konteineru izvietoðanu
apdzîvotâs vietâs: Inciemâ un Sunîðos, to pçc talkas aizveðanas
finansçðanu. Pârçjais, talcinieku rosîba un savâkto atkritumu

nogâde norâdîtajâs
vietâs, bija atstâta
paðu iniciatîvai. Daþâ-
das atsauksme bija
jâdzird par talkas
norisi pagastâ, jo daþi
iedzîvotâji vçlçjâs, lai
viss notiktu orga-
nizçtâk. Lai gan akti-
vitâte iedzîvotâju vidû
nebija augsta, tomçr
daudzi entuziasti

sakopa tuvçjo apkârtni un atkritumus nogâdâja un svarîgi, ka atkritu-
mu konteineri tika piepildîti, pagasts kïuva krietni tîrâks.

Atsauksme
13. septembrî atkritumu vâkðanas talkas diena. Manî pârdo-

mas radîja pa LTV-1 plkst. 12.00 râdîtâ latvieðu dokumentâlâ
filma "Laika jautâjums", tajâ filosofç par pasaules nâkotni: enerìi-
jas trûkumu, siltumefektu u. c… Nobeigumâ, runâjot par atkritu-
miem, viena doma, ko mçs visi varçtu darît lietas labâ visa gada
garumâ, un tas bûtu:

1) Nemest atkritumus zemç.
2) Ja Tu ej garâm cita nomestam atkritumam, pacel to un

iemet atkritumu tvertnç.
3) Deputâtiem savâs sçdçs apspriest jautâjumu par atkritumu

ðíiroðanu.
Es centîðos to darît. Kâ domâjat Jûs? Ko darîsiet Jûs?

Harijs Gailis, tâlr.67978480
PS. Ðo filmu ïoti derçtu parâdît skolâs. 

Pçc Latvijas valsts prezidenta Valda  Zatlera lûguma viskuplâk pârstâvçto ìimeni
18.Vienîbas velobraucienâ sveica un kausu pasniedza velobrauciena sponsoru,
SIA "Itera - Latvia" pârstâvis Juris Savicka kungs. Ceru ìimene startam bija
pieteikusi 31 dalîbnieku. Priecâjamies, ka Ceru ìimenes mîtnes vieta ir Krimuldas
pagasts. Apsveicam!

Izdevējs: Krimuldas novada dome
Domes priekšsēdētājs: Juris Salmiņš, Ragana, tālr. 67976057
Redaktore: Ināra Miškina, Inciems, Kastaņu ielā 5, tālr. 67957850
Iespiests: SIA “NIPO NT”, Rīgā, Pērnavas ielā 47/3, tālr. 67311622
Reģistrācijas apliecība Nr. 1511.
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Peldētāju Ziemassvētku cīņas

1.grupa
25 m br/st
Meitenes

1. E.Sakne (Krimulda) 17,20

Zēni
1. N.Ļubeckis (Krimulda) 16,0
2. D. Krūmiņš (Babīte) 18,82
3. R.Vidbergs (Krimulda) 22,44

50 m br/st
1. P.Māriņa (Babīte) 43,38
2. B.Amoliņa (Babīte) 44,47
3. K.Staģe (Babīte”44,73

1. N.Ļubeckis (Krimulda) 36,96
2. I.Dmitrijevs (Babīte) 44,29
3. R.Vidbergs (Krimulda) 54,93

50 m brass
1. E.Sakne (Krimulda) 48,26
2. P.Māriņa (Babīte) 1.00,07
3. B.Amoliņa (Babīte) 1.01,02

1. P.Rutkelis (Krimulda) 54,44
2. S.Kozuliņš (Krimulda) 1.00,20
3. E.Lipiņš (Krimulda) 1.06,70

50 m uz muguras
1. K.Staģe (Babīte) 51,95
2. A.Kuznecova (Krimuld) 52,42

1. D.Krūmiņš (Babīte) 52,56

2. I.Dmitrijevs (Babīte) 55,02
3. S.Kozuliņš (Krimulda) 59,95

2. grupa
50 m br/st

1. A.Belcāne (Babīte) 35,03
2. J.Šopa (Babīte) 36,45
3. A.Apsīte (Krimulda) 39,22

1. R.Vimba (Babīte) 29.07
2. R.Cērsis (Babīte) 31,13
3. G.Filipsons (Babīte) 31,50

100 m komplekss
1. A.Belcāne (Babīte) 1.34,69
2. J.Šopa (Babīte) 1.39,67
3. V.Gotfrīde (Babīte) 1.53,69

1. R.Vimba (Babīte) 1.22,20
2. R.Cērsis (Babīte) 1.31,09
3. G.Filipsons (Babīte) 1.32,44

3. grupa 
50 m br/st

1. A.Jansone (Krimulda) 36,02
2. A.Ozola (Babīte) 37,39

1. A.Sokolovskis (Babīte) 26.44
2. K.Bitītis (Krimulda) 28,94
3. I.Gross (Krimulda) 28,97

100 m komplekss
1. A.Ozola (Babīte) 1.34,72
2. A.Jansone (Krimulda) 1.38,36

1. A.Sokolovskis (Babīte) 1.12,95
2. I.Gross (Krimulda) 1.17,02
3. K.Bitītis (Krimulda) 1.21,76

4. grupa 
50 m br/st

1. E.Veide (Krimulda) 31,57
2. K.Rūmniece (Krimulda) 33,23
3. I.Buliņa (Krimulda) 35,51

1. A.Rukkalns (Krimulda) 27.28
2. A.Vēveris (Krimulda) 28,54
3. M.Stūrītis (Krimulda) 29,09

100 m komplekss
1. I.Buliņa (Krimulda) 1.28,81
2. K.Rūmniece (Krimulda) 1.28,86
3. E.Veide (Krimulda) 1.35,07

1. A.Rukkalns (Krimulda) 1.12,12
2. A.Vēveris (Krimulda) 1.21,81

5. grupa 
50 m br/st

1. I.Kutraite (Krimulda) 31,57
2. K.Rūmniece (Krimulda) 33,23
3. I.Buliņa (Krimulda) 35,51

1. A.Rukkalns (Krimulda) 27.28
2. A.Vēveris (Krimulda) 28,54
3. M.Stūrītis (Krimulda) 29,09

100 m komplekss
1. I.Buliņa (Krimulda) 1.28,81
2. K.Rūmniece (Krimulda) 1.28,86
3. E.Veide (Krimulda) 1.35,07

3. A.Rukkalns (Krimulda) 1.12,12
4. A.Vēveris (Krimulda) 1.21,81

Voldemārs Pūce
Jau otro gadu Ziemassvētku lai-

kā Krimuldas vidusskolas peldbaseinā 
startēja Krimuldas novada atklātais 
čempionāts peldēšanā. Sacensībās pie-
dalījās 52 peldētāji no Ādažiem, Babītes 
un Krimuldas, kuri startēja piecās ve-
cuma grupās. Sacensību programmā šo-
gad tika iekļauts 100m komplekss, kurš 
liek sportistam peldēt četros peldēšanas 
veidos, kas jauniem peldētājiem rada zi-
nāmas grūtības. Ar to varētu izskaidrot 
nelielo peldētāju skaitu no Krimuldas 
vidusskolas.

Jaunākajā vecuma grupā (11 g. un 
jaunāki) krietni pārāki par konkuren-
tiem bija Elīza Sakne un Nils Ļubeckis.

2.grupā (12.-15.g.) dominēja Babītes 
vidusskolas peldētāji,- labākais Roberts 
Vimba.

3.grupā (16.-21.g.) izcils starts pade-
vās Aigaram Sokolovskim no Babītes.

4.grupā (22.-32.g.) tikai krimuldieši 
sadalīja novada čempionāta medaļas.

5.grupā (33.g. un vecāki) jāuzteic ki-
muldiete Ieva Kutraite.

Liels paldies par saldajām Ziem-
assvētku balvām  sacensību laureātiem 
jāsaka sponsoram Jānim Eisakam, kā 
arī novada sporta organizatoram par 
sarūpētajām skaistajām čempionāta me-
daļām.

Sacensību rezultāti:

Florbola 
sacensībās

Lēdurgas sporta hallē pulcējās sešas ko-
mandas, lai savstarpēji cīnītos un noskaidrotu 
šī brīža spēcīgāko komandu izvietojumu. Sešas 
komandas sadalījās divās grupās, kur savstar-
pējās spēlēs izcīnīja tiesības divām, abu apakš-
grupu stiprākajām komandā tikties finālā. No-
slēguma spēlē tikās komandas „Vidriži” un „In-
ciems”. Fināla spēles sākumā inciemieši zaudēja 
divus vārtus, bet otrajā puslaikā saspringtā un 
sīvā cīņā izdevās rezultātu izlīdzināt un tikai 
trešajā trešdaļā uzdevās gūt uzvaru ar 3-2. 

Rezultātā:
1.vieta- komanda „Inciems”;
2.vieta- komanda „Vecmuiža”;
3.vieta- komanda „Lēdurga 2”;
4.vieta- komanda „Lēdurga 1”;
5.vieta- komanda „Vidriži”;
6.vieta- komanda „Lēdurgas skola”.
Jāsaka, ka spēles notika ar mainīgiem pa-

nākumiem, tāpēc uzvarētāju noskaidrot bija 
grūti. Taču tas nemazināja gandarījumu par 
sacensībās valdošo sportiski draudzīgo atmos-
fēru un kopīgiem plāniem uz priekšdienām.

Komandā „Inciems” spēlēja: Dainis Vein-
bergs, Aleksandrs Vasiļevskis, Oskars Krū-
miņš, Mārtiņš Poēma, Juris Molnars,  Māris 
Muravskis, Jānis Krūmiņš, Juris Vucāns.

Dainis Veinbergs pastāstīja, ka galveno 
balvu - atpūtu viesu namā „Līgo” inciemieši iz-
lēmuši atzīmēt ar „Vecmuižas” un „Lēdurgas” 
komandām. Viesu namā visi bija draugi un do-
mubiedri. 

Paldies sacensību iniciatoram Karolim Trei-
jam, Krimuldas novada domei par atbalstu un 
viesu namam „Līgo” par viesmīlību.

2007.-2013.g. plānošanas periodā ES fon-
du atbalsts primāri virzīts uz iedzīvotāju iz-
glītību, uzņēmumu tehnoloģisko izcilību un 
elastību, kā arī zinātnes un pētniecības attīs-
tību, lai veicinātu zināšanu ietilpīgas ekono-
mikas veidošanos valstī un stiprinātus citus 
nepieciešamos priekšnoteikumus ilgtspējīgai 
ekonomiskai attīstībai un cilvēku dzīvei Lat-
vijā kopumā.

www.rpr.gov.lv; www.esfondi.lv.
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KRIMULDAS 
DOKTORĀTĀ

Krimuldas doktorāta telpās pie-
dāvā masāžas pakalpojumus, 
pieteikties pa tālr.67978268, Zane

Turaidas baznīcas
Dievkalpojums notiek
svētdienās plkst.11.15
KRIMULDAS BAZNĪCĀ

Mācītāja Vaira Bitēna

Lēdurgas ev. lut. baznīca 
aicina uz Dievkalpojumiem
katra mēneša pirmajā un
trešajā svētdienā plkst. 11.00,

kalpo evanģēliste Daiga Ummere

UZMANĪBU!
Pirmo reizi „WALAND” veikalā 

Raganā notiks akcija - no 2009. ga-
da 15.decembra pensionāri un 
invalīdi varēs iegādāties pārti-
kas preces ar 10% atlaidi, ja tiks 
uzrādīts attiecīgais dokuments/ap-
liecība. 

Blakus veikalam atrodas aptie-
ka. Tālr.67978182

Svētki
Krimuldas ev.lut.draudzē

3.janvāris
Plkst.14.00 Dievkalpojums. Kon-

certēs– Vidrižu jauktais koris. Diri-
ģente Sandra Ērgle
10.janvāris – Zvaigznes diena

Plkst.14.00 Dievkalpojums. 
Koncertēs– Lēdurgas kultūras 

nama bērnu koris un bērnu popgrupa 
„Kastanīši”. Vadītāja Marita Mazure-
viča - Motte. Pēc Dievkalpojuma bēr-
nu Ziemsvētki draudzes namā.

Priecīgu Kristus 
dzimšanas dienu!

Mācītājs: Austris Juris Rāviņš

Jauns veikals

LIETOTI APĢĒRBI
Raganā, „Krimuldas aptieka” 

PAGRABIŅĀ!! 
Piedāvājam ļoti plašu apģērbu 

sortimentu: 
• Bērnu un zīdaiņu apģērbi;
• Siltie džemperi vīriešiem un sievietēm;
• Bikses, svārki, kleitas;
• Sporta apģērbi, sporta ekstra;
• Īpašs stends ar lielajiem apģērbiem;
• Siltās ziemas jakas bērniem, sievietēm 
un vīriešiem;
P-S 9.00- 18.00; Sv. 10.00 – 16.00

Pievedums: otrdien, ceturtdien, 
sestdien! Būsiet laipni gaidīti!

 Pārdod kāpostus. Iespējama pie-
gāde. Tālr.67978535.

 Pārdod svaigus un skābus kāpos-
tus, kartupeļus „Vineta”, burkā-
nus, sīpolus, galda bietes, kāļus, 
rutkus, pupas, pupiņas, ķirbjus, 
kabačus. Tālr.67703990 (vakaros).

 Pārdodu presētu sienu maza-
jās ķīpās. Cena: 60 Ls/tonnā. 
Mob. t.28280095.

 Pārdod dziju: šķeterētu un nešķe-
terētu, ir krāsu izvēle. ZS „Bērzi-
ņi”, tālr.67978300.

 Pārdod ārdītu dziju un dzijas iz-
strādājumus Raganā. Par cenu 
vienosimies! Mob.t.29807080.

 Pārdod divus vīna balonus (30 lit-
ru) un traktora piekabes riepu. 
Tālr.67703951.

 Pārdodu garāžu Raganā. Zvanīt 
26483869 (pēc 17.00). 

 Pārdod skaldītu malku. 
Mob. t.22494665.

 Pārdod skaldītu lapu koku malku 
(lēti) ar piegādi. 

Mob.t.26545630, 67957182.
 Pārdod vai izīrē izremontētu 2 is-

tabu dzīvokli Sunīšos (individuālā 
apkure, iebūvētas mēbeles). Izīrē 
par 80Ls un pārdod pa 15 000 Ls. 
Mob.t.29101402.

Privātsludinājumi

Raganā ārstnieciskais 
pedikīrs:

- Varžacis
- Bojāti, ieauguši nagi
- Plaisājoša, sabiezējusi āda...
Risināsim Jūsu pēdu problēmas 
salonā „Talenta”, „Raganas ligz-
da”, 2.stāvā.
Pensionāriem, invalīdiem un 
bezdarbniekiem ATLAIDES!
Iespējams pieteikt mājas vizītes.

Mob.t.29397679 Guna

SAC „Namiņš”
9.janvārī plkst.12.10

Kundalini jogas
nodarbības

Aicināti visi interesenti!

Sākot ar 2010.gada 4.janvāri 
Lēdurgā viesu nams “Līgotāji” 

piedāvās siltas pusdienas.
Darba laiks - darbdienās no 

plkst. 11.00-15.00

Servējam galdus banketiem 
un bēru mielastiem.

Pieņemam individuālus pasūtījumus. 
Interesēties pa mob.t.26525408

Laipni lūdzam!

AUTO-MOTO PREČU 
VEIKALS

piedāvā vairum un mazum 
tirdzniecībā
 MOTO REZERVES DAĻAS
 AUTO REZERVES DAĻAS
 AUTO ĶĪMIJA, KOSMĒTIKA
par ļoti izdevīgām cenām

Adrese: “Krasti”, Ragana, Krimuldas 
pag. (būvmateriālu veikala “Laimas” 
teritorijā). Tālr.: 67544195, 
26537332, 29219818

Metālapstrādes
darbnīca

www.mehs.lv
Krimuldas pag. „Pakalni”,

Raganas – Turaidas 7-ais km
Mob.:29780804, tel: 67972462, in-

garsmex@inbox.lv

Zvaigžņu dienas 
balle

PENSIONĀRIEM
Krimuldas novada 

tautas namā
6.janvārī plkst.12.00
Vietu skaits ierobežots,

Lūdzam pieteikties savlaicīgi.

Krimuldas vidusskolas 
peldbaseins, mob.t.26161322

Peldbaseina izmantošanas cenas 
Cenas individuālajam apmeklējumam 
par 1 stundu:
Pieaugušajiem 1 reize – Ls 2,30;
Abonements 5 reizēm – Ls 9,00;
Pilna laika studentiem 1 reize – Ls 1,75;
Abonements 5 reizēm – 7,00;
Skolniekiem un pensionāriem 1 reize -  
Ls 1,00;
Abonements 5 reizēm – Ls 4,00;
Pirmskolas vecuma bērniem vecāku uz-
raudzībā apmeklējums bez maksas.
Abonements pagasta iestāžu darbinie-
kiem 5 reizēm - Ls 7,00. 
Kolekt. apmeklētājiem pa 1 stundu:
Iznomājot visu baseinu – Ls 80,00;
Iznomājot vienu celiņu – Ls 20,00;
Citu pašvaldību skolu un pirmskolas iz-
glītības iestāžu audzēkņiem, pēc iepriekš 
saskaņota grafika par 1 stundu:
Iznomājot visu baseinu – Ls 35,00;
Iznomājot vienu celiņu – Ls 9,00.
Pirts (kolektīvi un individuāli) apmeklē-
jums – Ls 15,00 (1 stunda).
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